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Collegevorming 2018-2022 || Bericht van informateur burgemeester Thijsen 

Met genoegen heb ik het verzoek van Leefbaar Tynaarlo ingewilligd om de fracties uit te nodigen en 

een aantal vragen te stellen. Doel hiervan is de fracties voor te bereiden op het vervolg van het 

formatieproces. Ik heb de spreekwoordelijke peilstok er ingestoken om te weten wat er bij de 

fracties leeft na de verkiezingen. Zonder hierover te oordelen. Zonder sturing. Onderstaande 

gespreksverslagen zijn hiervan het resultaat. 

Informatieronde met de raadsfracties in de week van 26 maart 2018. 
Op verzoek van Leefbaar Tynaarlo heeft de burgemeester een kort gesprek gevoerd aan de hand van 
onderstaande vragen om de verkiezingen te duiden, knelpunten en voorkeuren te inventariseren. 
Van elk gesprek is een verslag gemaakt.  
 
Verslag van het gesprek met de heren Vemer van de fractie, en Vroom, voorzitter van het bestuur 
van D66. 
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
Er is een duidelijke winst te zien voor een tweetal partijen, te weten Leefbaar Tynaarlo en Groen 
Links. Ook het CDA heeft gewonnen. De landelijke trends zijn terug te zien in de uitslagen van deze 
verkiezingen. Voor D66 hoort het initiatief voor de vorming van een college bij Leefbaar Tynaarlo te 
liggen.  
 
2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven?  
D66 heeft 4 jaar lang bestuursverantwoordelijkheid gedragen en is bereid dat weer doen. Uiteraard 
dient dit wel een college te zijn waarbinnen D66 haar doelen kan bereiken. Er is geen voorkeur voor 
een bepaalde partij of partijen om mee samen te werken. Voor D66 is de inhoud leidend. 
 
3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
Het antwoord op deze vraag is beantwoord onder punt 2.  
 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
D66 vindt dat Leefbaar Tynaarlo en Groen Links, als grote winnaars, moeten proberen een college te 
vormen. 
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen?  
D66 hecht veel waarde aan burgerparticipatie en duurzaamheid en heeft hierop een andere visie dan 
sommige andere partijen.  
 
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college?  
Voor D66 zijn er geen blokkades die de collegevorming op dit moment al in de weg zouden staan.    
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college. 
Voor D66 is het van belang dat er bij de vorming van een college aandacht is voor continuïteit van de 
besluitvorming uit de voorgaande raadsperiode en eventuele koerswijzigingen.  
 
8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan?  

Dit onderwerp maakt deel uit van het eigen programma van D66 en is voor ons een belangrijk 

instrument. Voorwaarde is dat een college het raadsprogramma vervolgens uitwerkt in een concreet 

werkprogramma. Als dit wordt aangevuld met een zogenaamd bestuursakkoord, zoals onder meer in 

Leiden al jaren functioneert, kan dat leiden tot stabiliteit en duidelijkheid. Naar het oordeel van D66 

is het opnemen van vroegtijdig, opiniërend en openbaar bespreken van onderwerpen in het 

vergadermodel essentieel voor het laten slagen van een raadsprogramma.  
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Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven?  

D66 wenst Leefbaar veel succes met de vorming van een stabiel college. Ze is bereid tot 

samenwerking op inhoud, met aandacht voor duurzaamheid en betrokkenheid van de inwoners bij 

de besluitvorming.  

D66 ziet het van groot belang dat voorafgaand aan de uiteindelijke formatie, het duidelijk is wat de 

procedure zal zijn die moet leiden tot een raadsprogramma. In het land zijn diverse voorbeelden te 

vinden van raadsprogramma’s, elk met hun eigen methode van opstellen, en elke methode heeft 

invloed op het uiteindelijk resultaat, en de bereikte steun in de gemeenteraad. 
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Verslag van het gesprek met de heren Kuipers en Van der Meij van de fractie van Groen Links.  
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
Groen Links heeft de meeste stemmenwinst behaald, een mooie uitslag. De kiezer wil verandering, 
deze andere kijk van mensen zou zich moeten vertalen in andere keuzes, meer aandacht voor 
duurzaamheid en een sociaal gezicht. Groen Links ziet kiezers de overstap maken naar hun partij op 
grond van de ingenomen standpunten op onderwerpen als Groningen Airport Eelde, Ter Borch en de 
eerdergenoemde thema’s als duurzaamheid en betrokkenheid bij mensen. 
 
 2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven?  
Belangrijk is om te luisteren naar de kiezer en te constateren dat er een andere wind waait. Er zijn 
drie partijen met vier zetels, waarvan twee partijen inhoudelijk dicht bij elkaar staan. Gelet op de 
verkiezingsuitslag zou het logisch zijn dat Leefbaar Tynaarlo en Groen Links samen gaan verkennen 
wat de mogelijkheden zijn en sluit op voorhand geen enkele partij uit om belangrijke thema’s als 
duurzaamheid en participatie te realiseren.  
 
3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
Voor Groen Links zijn niet geld maar beleid en kwaliteit leidend bij het realiseren van doelstellingen, 
uiteraard binnen vooraf inhoudelijk gestelde visie en kaders waarbij financiën faciliterend is.  
 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
Groen Links sluit op voorhand niemand uit.  
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen?  
Programmatische verschillen zijn er bijvoorbeeld bij het centrumplan Zuidlaren, de supermarkt Ter 
Borch of de invulling van woningbouwprogramma’s.   
 
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college?  
Groen Links is voor openheid en betrokkenheid, is er voor de inwoners en ziet geen blokkades. Voor 
Groen Links is continuïteit en respect voor genomen besluiten van belang.  
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college. 
Groen Links ziet geen belemmeringen.  
 
8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan?  

Groen Links heeft geen principiële bezwaren maar de toegevoegde waarde van een raadsprogramma 
zal nog bewezen moeten worden. Op zich zou het goed zijn om raadsbreed afspraken te maken maar 
dit hoeft voor Groen Links niet voorafgaand aan de collegevorming.  
 
Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven? 
Sta open in het proces, sta stil bij je rol binnen het openbaar bestuur, doe recht aan de 
verkiezingsuitslag en laat rancune en blokkades geen rol spelen. Vanuit collegiaal en integraal 
bestuur uitdragen waar je voor staat. En de ambtelijke organisatie faciliteren om zijn rol dichtbij de 
inwoner te pakken Zorg voor een goede en uitgebreide communicatie vooraf met betrokkenen en 
belanghebbenden bij zaken die impact hebben dan wel de omwonenden raken.  
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Verslag van het gesprek met de heren Van den Born en De Graaf van de ChristenUnie. 
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
 De ChristenUnie ziet dat een aantal partijen goed campagne gevoerd hebben en dat landelijke 
trends te zien zijn. Volgens de ChristenUnie zijn mensen op zoek naar houvast en dit vertaalt zich in 
stemmen voor lokale partijen, terwijl de ChristenUnie net zo goed een lokale partij is. De 
ChristenUnie heeft goede dingen gedaan in de voorgaande bestuursperiode maar heeft dit mogelijk 
niet genoeg over het voetlicht gebracht.   
 
2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven?  
ChristenUnie ziet een breed afspiegelingcollege voor zich gelet op de verkiezingsprogramma’s.  
Goede procesafspraken zijn noodzakelijk waarbij op een later moment de inhoudelijke discussie 
gevoerd kan worden en er ruimte is voor ‘vrije kwesties’.  
 
3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
De ChristenUnie is bereid mee te doen en ook met het CDA is de intentie uitgesproken om samen te 
werken op deskundigheid vanuit het christenzijn. De hoeveelheid stemmen op de 
christendemocraten zou tot uitdrukking moeten komen in het te vormen college.  
 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
De ChristenUnie heeft geen voorkeur voor een bepaalde combinatie, stabiliteit, betrouwbaarheid en 
continuïteit zijn van belang.  
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen? 
 De programmatische verschillen zijn overbrugbaar. De focus zou moeten liggen op de 
overeenkomsten met ruimte voor verschillen en respect voor reeds genomen besluiten.  
  
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college?  
Nee de ChristenUnie ziet geen blokkades. 
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college. 
Nee de ChristenUnie ziet geen blokkades. 

 

8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan?  

De ChristenUnie ziet een breed gedragen collegeprogramma op hoofdlijnen als een begaanbare weg, 

zodat dit ruimte biedt aan de diversiteit in de raad.  

 

9 Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven?  

De ChristenUnie zou de suggestie willen doen om te kijken naar een verdere uitwerking van de 

huidige vergaderstructuur, om meer ruimte te bieden voor betrokkenheid van inwoners en andere 

partijen om mee te denken en te praten.   
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Verslag van het gesprek met de mevrouw Lubbers en de heren Dijkstra en Van der Werf van de 
PvdA.  
 
De PvdA is van mening dat Leefbaar Tynaarlo, de partij die openheid propageert, met de 
onduidelijkheid over de aanpak van de formatie, een slechte start heeft gemaakt met de 
verkenningen.  
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
De PvdA ziet de uitslag van de verkiezingen als het moment voor Leefbaar Tynaarlo om het waar te 
maken en bestuursverantwoordelijkheid te dragen.   
 
2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven? 
Een coalitie van tenminste 13 zetels is noodzakelijk om een eventuele afsplitsing binnen een partij te 
kunnen compenseren. De stabiliteit zou volgens de PvdA moeten worden geborgd door personen te 
selecteren op deskundigheid en vaardigheid en het college zou ook een teambuildingsprogramma 
moeten volgen. Duidelijkheid van Leefbaar Tynaarlo over de niet-onderhandelbare punten is 
belangrijk zodat deze voorafgaand aan de gesprekken, op tafel liggen. Ter bevordering van een 
stabiel college is de PvdA een ‘natuurlijke partner’. 
 
3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
Gelet op het formaat zou de PvdA een oppositiepartij kunnen zijn maar we zijn bereid om mee te 
doen in een college ’over links’. Een college ‘over rechts’ zou ook tot de mogelijkheden behoren maar 
dan onder nadere condities.  
 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
Voor de PvdA is het van belang dat Groen Links deelneemt in het college. 
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen?  
 Op voorhand ziet de PvdA geen onoverbrugbare verschillen op een aantal verkiezingsbeloften van 
Leefbaar Tynaarlo na.  
 
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college? 
De PvdA vindt dat het tijd is voor een college dat dichter bij de inwoners staat. Gelet op het belang 
van de communicatie met onze inwoners is het tijd voor een wezenlijk ander college.   
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college. 
De PvdA spreekt de wens uit dat Leefbaar Tynaarlo zich waardig zal gedragen. 

 

8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan?  

Op dit moment is niet duidelijk hoe Leefbaar Tynaarlo dit wil oppakken. Voor de PvdA is – gelet op de 

experimenten in den lande – het nut van dit instrument nog niet bewezen.  

 

Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven?  

De PvdA is van mening dat raad en college op gezette tijden aandacht zouden moeten hebben voor 

samenwerking en dualiteit. Ook een integrale benadering van onderwerpen en projecten met 

inbegrip van de financiën belegd bij de individuele leden van het college, is belangrijk. Ook is de PvdA 

voorstander van een andere vergaderstructuur.   
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Verslag van het gesprek met mevrouw Hofstra en de heer Pieters van de VVD fractie. 
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
De VVD is een stabiele factor gebleken, er heeft geen grote aardverschuiving plaatsgevonden, de 

stijging in het aantal stemmen voor Groen Links en Leefbaar Tynaarlo is ook landelijke zichtbaar. De 

VVD was 1 van de grootste 2 partijen, nu 1 van de grootste 3.  

2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven? 

Voor de VVD is van belang dat er gewerkt wordt aan de vorming van een hecht team om op een 

constructieve manier samen te kunnen werken. Essentieel is om het gesprek te voeren over rol, taak 

en verantwoordelijkheid van zowel college als raad en de verwachtingen van elkaar. 

 

3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
De VVD is een stabiele factor met ervaring in besturen en wil graag bestuursverantwoordelijkheid 

dragen door in het college plaats te nemen. De afspraken tussen partijen vormen het fundament van 

een stabiel college dat ook bij tegenwind overeind blijft 

 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
De VVD is bereid om met alle partijen samen te werken.   
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen?  
Uiteraard zijn er programmatische verschillen, we hebben 8 politieke partijen, maar voor de VVD is 

consistentie van bestuur van belang in het kader van een betrouwbare overheid. Dit staat het sluiten 

van inhoudelijke compromissen niet in de weg.  Bij elke nieuwe verkiezingen wordt er voor een 

periode van 4 jaar een gezamenlijke koers bepaald. 

 
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college?  
Er zijn voor de VVD geen blokkades. Wij hechten vooral aan stabiliteit en betrouwbaarheid in en 
tussen samenwerkende partijen en personen.  
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college. 
Bestuurlijke verantwoordelijkheid dragen houdt in dat je rekening houdt met 

minderheidsstandpunten. De VVD heeft de vorige bestuursperiode laten zien dat zij dit doet. Dit 

heeft zich vertaald in besluiten die ook door oppositiepartijen worden gedragen.  

8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan? 

De VVD staat hier positief tegenover, maar zou dit gezamenlijk nader willen definiëren.  

 

Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven?  

Nee, dit is voor Leefbaar Tynaarlo de kans om het om hun manier te doen. Ons past bescheidenheid. 

Uiteraard is de VVD altijd bereid om onze ervaringen, desgevraagd, te delen met Leefbaar Tynaarlo.   
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Verslag van het gesprek met mevrouw Wiersema en de heer Haisma van het CDA.  
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
Het CDA ziet naast Leefbaar Tynaarlo als grootste partij, ook GroenLinks en zichzelf als één van de 
drie zetelwinnaars bij de verkiezingen. Het CDA ziet zichzelf als een stabiele positieve partij die het 
college steunt.  
 
2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven?  
Een inventarisatie op basis van de programma’s van de partijen zou een begin kunnen zijn.  Het CDA 
ziet dat veel combinaties mogelijk zijn.    
 
3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
Het CDA is bereid om verantwoordelijkheid te dragen in een nieuw te vormen college, waarin ruimte 
is om haar doelen en programma’s te realiseren.  
 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
Het CDA vindt dat de grootste partij eerst aan zet is en dat een stabiele meerderheid de basis zou 
moeten zijn van het te vormen college.  
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen?  
Duurzaamheid, bereikbaarheid en glasvezel zijn voorbeelden van belangrijke thema’s waarop 
meerdere partijen elkaar vinden.  Gematigde lokale belastingen oftewel trendmatige verhoging van 
de OZB is voor het CDA een uitgangspunt 
  
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college?  
Er zijn op voorhand geen blokkades aan te wijzen 
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college. 
Voor het CDA is respect voor eerder genomen besluiten van belang maar is tegelijkertijd bereid om 
opnieuw een discussie te voeren mocht een nieuwe situatie daartoe aanleiding geven.  
 

8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan?  

Het CDA is een groot voorstander van een stabiele situatie en een goede samenwerking tussen 

college en raad. Een stabiele meerderheid met een breed gedragen collegeprogramma zou volgens 

het CDA een goede basis vormen en ziet hier meerwaarde in. Ten aanzien van een raadsprogramma 

neemt het CDA een afwachtende houding aan.    

 

Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven?  

Het CDA zou graag zien dat Leefbaar Tynaarlo – met respect voor elkaar in het gesprek  over 

inhoudelijke verschillen - doet wat het beste is voor Tynaarlo en komt tot de vorming van een stabiel 

college.  
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Verslag van het gesprek met de heer Van Es van de fractie Gemeentebelangen.  
 
1 Hoe ziet uw partij de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen? 
De onafhankelijke (lokale) partijen hebben een positief resultaat gehaald. Gemeentebelangen heeft 
een stabiele achterban maar helaas zijn we niet in aanmerking gekomen voor een restzetel. Ook de 
VVD heeft het goed gedaan. De teruggang van D66 was (deels) wel verwacht. De PvdA heeft op basis 
van de landelijke politiek stemmen verloren. 
 
2 Hoe denkt u een stabiel college te kunnen vormen. Kunt u daarbij een uitleg geven?  
Gemeentebelangen vindt een duidelijke meerderheid voor de coalitie van belang voor een stabiel 
college. Dit betekent dat een college moet kunnen steunen op een meerderheid van minimaal 13 
zetels in de raad. Daarbij zijn diverse combinaties mogelijk. 
 
3 Hoe ziet u de rol van uw partij in het nieuwe college? 
Gemeentebelangen wil graag collegeverantwoordelijkheid dragen in de nieuwe raadsperiode. Hierbij 
sluit Gemeentebelangen op voorhand geen enkele partij uit. De verhoudingen met Leefbaar Tynaarlo 
zijn goed. Beide zijn partijen uit de onafhankelijke (lokale) hoek.  
 
4 Heeft u een voorkeur voor een college? 
Voor Gemeentebelangen is het van belang dat een college steunt op een ruime meerderheid. Er zijn 
verschillende combinaties mogelijk om te komen tot deze meerderheid. Hierbij sluit 
Gemeentebelangen geen enkele partij uit.  
 
5 Waar zitten volgens u de programmatische overeenkomsten en verschillen?  
Wat programmatische verschillen betreft ziet Gemeentebelangen geen onoverkomelijke beletselen. 
Duidelijk is dat als een partij alles wil binnen halen wat er voor de verkiezingen is geroepen, het lastig 
wordt om tot elkaar te komen.  
 
6 Zijn er blokkades voor u aan de deelname van een college?  
Gemeentebelangen vindt dat een aantal ontwikkelingen binnen de gemeente op dit moment al zover 
zijn dat het lastig wordt om deze terug te draaien. Programmatisch en ook wat kandidaten betreft 
zijn er voor Gemeentebelangen geen blokkades om deel te nemen aan een college. 
 
7 Ziet u nog belemmeringen in de vorming van een stabiel college? 
Programmatisch gezien ziet Gemeentebelangen geen belemmeringen. Van belang is dat genomen 
besluiten niet worden teruggedraaid.  Verder zal een reële begroting een uitgangspunt zijn. 
Gemeentebelangen ziet wel verschillen van inzichten tussen de diverse partijen maar acht dit niet 
onoverbrugbaar. 
 
8 Hoe kijkt u tegen een raadsprogramma aan?  

Gemeentebelangen heeft in haar verkiezingsprogramma opgenomen dat zij voor een 
raadsprogramma is als basis voor de collegevorming. Gemeentebelangen zal geen gedoogsteun 
geven op basis van een raadsprogramma. Als Gemeentebelangen zelf geen 
collegeverantwoordelijkheid draagt wil de partij vrij zijn ten opzichte van het college.  
 
Wilt u Leefbaar Tynaarlo nog iets meegeven?  

Gemeentebelangen geeft de voorkeur aan een college met vier wethouders. Gezien de uitdagingen 
in de komende periode is het wenselijk dat de portefeuilles van de wethouders behapbaar zijn. Zij 
moeten voldoende tijd hebben voor contacten met de burgers. Uitgangspunt is dat het belang van de 
gemeente voorop staat.  
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Voldoende basis voor een geslaagde formatie 

Alle partijen vinden dat Leefbaar Tynaarlo het formatieproces snel moet voortzetten. Iedereen is 

bereid om samen te werken. Niemand wordt uitgesloten. Er is dus voldoende basis voor een 

geslaagde formatie. 

Het is in ieders belang dat de formatie verder respectvol verloopt en er een stabiel college van 

burgemeester en wethouders gevormd wordt. 

Mijn taak als informateur zit er nu op en ik wens de (nog te benoemen) formateur veel succes. 

 

Burgemeester Thijsen. 

 

 


